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Încheiat azi 13.11.2023 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia, dl 

consilier superior Man Cristian invitați. 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar general Pop Aurelian rezultă că este 

absent dl consilier Hollo Iosif . 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 

alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna noiembrie d-l consilier Prohaska 

Rolland. 

D-l preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local al comunei Băiuț pe 

anul 2023; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea aderării comunei Băiuț la Asociația de dezvoltare 

intercomunitară ADI Maramureș – Apă Canalizare; 

3. Proiect de hotărâre privind modificarea programului Sălii de sport școlare; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei și Statului de funcții ale Primăriei 

comunei Băiuț; 

5. Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţiile publice şi 

contractuale din cadrul aparatului de specialitate al primarului comunei Băiuț, începând 

cu 1 noiembrie 2023; 

6. Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţiile publice şi 

contractuale din cadrul aparatului de specialitate al primarului comunei Băiuț, începând 

cu 1 ianuarie 2024; 

7. Prezentarea Raportului privind proiectele și lucrările realizate în perioada 2021 – 2023; 

8. Diverse; 

  Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Se trece la primul punct de pe ordinea de zi, rectificarea bugetului local. 

Dna contabil a prezentat în ședința de comisie de specialitate propunerea de rectificare 

a bugetului. Nu am primit bani, rectificarea se referă la majorarea bugetului local cu 100 mii lei 

pentru plata ajutorului de încălzire, ni s-au retras 43,47 mii lei reprezentând bursele elevilor din 

învățământul de stat și se introduce în buget suma de 98 mii lei reprezentând finanțarea 

suportului alimentar acordat în cadrul Programului pilot de acordare a unui suport alimentar  

pentru preșcolarii și școlarii din învățământul de stat. 

Se trece la vot și cu unanimitate este aprobată această hotărâre. 

Se continuă cu dezbaterea proiectului de hotărâre privind aprobarea aderării comunei 

Băiuț la Asociația de dezvoltare intercomunitară ADI Maramureș – Apă Canalizare. 

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. 

Spune că în acest moment sigura opțiune pentru a putea furniza în cadrul legal serviciul 

de alimentare cu apă este preluarea lui de către SC VITAL SA. Asta pentru că, în urma intrării 



în vigoare a Legii nr. 296/2023, pentru funcționarea unui serviciu este necesară existența a 50 

de angajați. 

În primă fază va fi nevoie să aderăm la Asociația de dezvoltare intercomunitară ADI 

Maramureș – Apă Canalizare întrucât ni s-a spus că SC VITAL preia doar operatorii care sunt 

înscriși în această Asociație. 

Se trece la vot și cu 2 abțineri , dnii consilieri locali Nicorovici și Pop T și 8 voturi 

pentru este adoptată această hotărâre. 

Se trece la punctul următor – proiectul de hotărâre privind modificarea programului 

Sălii de sport școlare. 

Modificarea constă în gratuitate după ore și în vacanțele școlare pentru elevii Școlii 

Gimnaziale Regina Elisabeta, în timpul programului de funcționare al Sălii de sport. 

Dl consilier local Pop Traian spune că a auzit că s-au organizat copiii să joace și nu au 

fost lăsați. 

Dl secretar general spune că este vorba de programul pentru interiorul sălii de sport. 

În interior nu se joacă fotbal, programul pentru terenul sintetic nu se modifică. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind aprobarea Organigramei și Statului de 

funcții ale Primăriei comunei Băiuț. 

Dna primar prezintă acest proiect de hotărâre. 

Dl secretar general spune că în urma apariției Legii nr. 296/2023 numărul de posturi 

pentru Comuna Băiuț a fost redus de la 20 la 18. Funcția de șef birou se va transforma în funcție 

de consilier superior iar funcția de șef formație muncitori se va transforma de asemenea în 

funcție de consilier, dar acestea nu sunt probleme pentru că aceste 2 posturi doar se 

reorganizează nu dispar. 

D-na primar spune că a analizat nevoile primăriei și personalul necesar și propune 

desființarea posturilor de bibliotecar și muncitor calificat . 

În cazul muncitorului calificat, acesta este angajat pe durată determinată iar contractul 

său de muncă expiră la finalul lunii decembrie și nu mai poate fi prelungit pentru că un contract 

de muncă pe durată determinată poate fi încheiat pe maxim 3 ani. 

În cazul postului de bibliotecar, a constatat că au fost împrumutate foarte puține cărți 

în acești 3 ani și spune că acest post nu se justifică. De aceea a trimis-o pe d-na bibliotecară la 

bazinul de apă, unde era nevoie de personal. 

Mai spune că s-a gândit că, pentru ca acești angajați să nu își piardă veniturile, am 

putea să-i angajăm prin convenție cu ACOR cu data de 1 ianuarie pentru ca să nici nu piardă 

bani. 

Spune că i-a chemat și a discutat cu fiecare, le-a explicat situația iar aceștia au fost de 

acord cu această soluție. 

Se poartă discuții pe această temă. 

Dna primar solicită să se întocmească buletine de vot prin care să se voteze dacă sunt 

de acord cu desființarea posturilor de bibliotecar și muncitor din cadrul serviciului public. 

Urmează votul secret. 

În urma numărării voturilor rezultă 5 voturi pentru și 5 voturi împotrivă, drept pentru 

care acest proiect de hotărâre nu este adoptat. 

Se trece la punctul următor – proiectul de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază 

pentru funcţiile publice şi contractuale din cadrul aparatului de specialitate al primarului 

comunei Băiuț, începând cu 1 noiembrie 2023. 

Dl secretar general spune că în urma majorării salariului minim pe economie la suma 

de 3300 de lei s-a recomandat de către Asociația comunelor inițierea unor proiecte de hotărâri 

în vederea stabilirii salariilor. 

Coeficienții existenți se vor înmulți cu salariul minim nou stabilit fără vreo altă 

modificare. 



Au fost puse pe ordinea de zi 2 proiecte de hotărâri, unul începând cu luna noiembrie 

a acestui an iar celălalt începând cu luna ianuarie 2024. 

Dna primar spune că până acum pentru o categorie de persoane salariul se calcula la 

salariul minim vechi de 2300 de lei, acum se va actualiza calculându-se la salariul minim actual 

stabilit de Guvern. 

Totodată vor crește și indemnizațiile de ședință ale consilierilor locali. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se trece la punctul următor - proiectul de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază 

pentru funcţiile publice şi contractuale din cadrul aparatului de specialitate al primarului 

comunei Băiuț, începând cu 1 ianuarie 2024. 

Dl secretar spune că această hotărâre este similară celei prezentate anterior și va fi 

aplicabilă cu 1 ianuarie 2024. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

În continuare dl consilier superior Man Cristian prezintă proiectele depuse și în curs 

de implementare în perioada 2021 – 2023. 

Dl consilier local Pop T spune că se sparge des rețeaua de canalizare și vine apă 

murdară. A spus mai demult că ar fi trebuit să înlocuim măcar 1 km de rețea. 

Dna primar spune că pentru acest gen de lucrări trebuie autorizație de construire și nu 

aveam cum să o obținem. 

Dl Man Cristian spune că acum nu mai are rost să o mai schimbăm acum pentru că 

avem depus proiectul pe apă și canalizare și s-ar putea considera dublă finanțare. 

Este prezentată în continuare cererea d-lui Talpoș de închiriere a garajului de la vechea 

primărie. 

Dna viceprimar spune că nu putem să-l dăm, avem nevoie de el pentru că este folosit 

ca depozit de materiale. Acum am depozitat acolo cauciucuri, cărămizi. 

Este prezentată cererea pentru lemn de foc depusă de Parohia Ortodoxă Băiuț. 

Dl secretar spune că în aceste condiții nu mai putem face sponsorizări. 

Dna viceprimar spune că pentru anul acesta au lemne, cele solicitate acum sunt pentru 

anul viitor. 

Dna primar spune că le vom putea da în primăvara viitoare. 

Dl consilier local Nicorovici cere vreo 3 becuri pentru iluminatul din Strîmbu, în 

Greble s-au ars becurile. 

Dna viceprimar spune că deja a schimbat de 2 ori becurile în Greble. 

Dl consilier local Pop C spune că trebuie curățat din nou șanțul în curbă, dacă nu se 

curăță și îngheață s-ar putea să sară microbusul cu copii. 

Dna primar spune că ar fi bine dacă s-ar căuta soluții și la nivel local. 

Dl consilier local Tudovan spune că i-a căzut zidul de lângă casa lui de sus, garajul e 

pe jumătate în aer, încă puțin și-i ajunge casa în vale. 

Dna consilier local Chifor Angela spune că în zona microcomplexului ar trebui 

decolmatat pentru că deja se înclină stâlpul de electricitate. A fost întrebată de organizarea 

Revelionului. 

Dna primar spune că se va putea organiza în toate cele 3 cămine culturale pentru că 

vor fi terminate lucrările de încălzire. 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 
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